

Title (en)
Block of cells for electrolysis.

Title (de)
Elektrolysezellenblock.

Title (fr)
Bloc de cellules d'électrolyse.

Publication
EP 0378091 A1 19900718 (DE)

Application
EP 90100077 A 19900103

Priority
DE 8900134 U 19890107

Abstract (en)
A block of cells for electrolysis consists of a plurality of electrolytic cells (1) placed one behind the other. Each electrolytic cell (1) has two sheet-type electrodes (2, 3) parallel to each other in a cell case. A membrane (4) parallel to the electrodes (2, 3) is placed in each case between adjacent electrodes (2, 3). For a modular construction it is advisable to make the arrangement such that the cell cases are each made up of four profiled plates (6) forming electrolyte half chambers (5) accommodating the electrodes (2, 3) and membranes (4) between them and the profile plates (6) of the cell cases are clamped together in a block frame (7) with two parallel block end plates (8, 9) at the end faces so as to form a pressure-sealed unit. <IMAGE>

Abstract (de)
Ein Elektrolysezellenblock besteht aus mehreren hintereinander angeordneten Elektrolysezellen (1). Jede Elektrolysezelle (1) weist zwei zueinander parallele plattenförmige Elektroden (2, 3) in einem Zellentrog auf. Zwischen benachbarten Elektroden (2, 3) ist jeweils eine zu den Elektroden (2, 3) parallele Membran (4) angeordnet. Für Modulbauweise empfiehlt es sich, die Anordnung so zu treffen, daß die Zellentröge jeweils aus vier, die Elektroden (2, 3) und Membranen (4) zwischen sich aufnehmenden, Elektrolytraumhälften (5) bildenden Profilplatten (6) aufgebaut sind und die Profilplatten (6) der Zellentröge in einem Blockrahmen (7) mit zwei stirnseitig angeordneten parallelen Blockendplatten (8, 9) druckdicht miteinander verspannt sind.

IPC 1-7
C25B 9/00

IPC 8 full level
C25B 9/00 (2006.01); **C25B 9/20** (2006.01)

CPC (source: EP)
C25B 9/73 (2021.01)

Citation (search report)
• [A] EP 0071754 A1 19830216 - UHDE GMBH [DE]
• [A] DE 2809332 A1 19781012 - ICI LTD
• [A] US 4425215 A 19840110 - HENES RICHARD W [US]
• [A] GB 1222327 A 19710210 - ALLIS CHALMERS MFG CO [US]

Cited by
WO2019218095A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0378091 A1 19900718; EP 0378091 B1 19930519; AT E89612 T1 19930615; DE 59001457 D1 19930624; DE 8900134 U1 19890302

DOCDB simple family (application)
EP 90100077 A 19900103; AT 90100077 T 19900103; DE 59001457 T 19900103; DE 8900134 U 19890107